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Antecknades till protokollet att nämndens råd för 

funktionshindersfrågor besökte nämnden innan sammanträdet för 

sitt årliga dialogmöte. 

 

§ 1 Dagordning, protokoll mm 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. fastställa utsänd dagordning 

2. ordförande och vice ordförande justerar dagens protokoll 

2016-04-26 

 

§ 2 Föregående sammanträdesprotokoll 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna protokollet från den 3 februari 2016. 

 

§ 3 Anmälan övriga frågor 

 

Anmäldes av Annette Lundquist Larsson (M). 

 

§ 4 Inkomna protokoll och skrivelser 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna anmälningarna och lägga dem till 

handlingarna. 

 

1. Miljörapport för Råcksta och Nya krematoriet 

Skogskyrkogården 2015. (Dnr 1.5-563-2016) (utsänds 

ej) 

2. Kyrkogårdsnämndens taxa 2016 (utsänds) 

3. Från HSO Stockholms stad 2016-02-19 om 

fyllnadsnominering till nämndens funktionshinderråd. 

(Dnr 1.1-314-2016) (utsänds ej) 

4. Beslut 2016-01-25 från länsstyrelsen om överklagande 

av Stockholms stads kyrkogårdsförvaltnings beslut att 
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avslå ansökan om flyttning av aska efter avliden. (Dnr 

3.1.6-898-2015) (utsänds ej) 

5. Beslut 2016-01-28 från länsstyrelsen om överklagande 

av Stockholms stads kyrkogårdsförvaltnings beslut 

angående gravrätt för grav på Norra begravningsplatsen. 

(Dnr 41-1088-2013) (utsänds ej) 

6. Beslut 2016-02-16 från länsstyrelsen om överklagande 

av Stockholms stads kyrkogårdsförvaltnings beslut att 

avslå ansökan om flytt av aska. (Dnr 3.1.6-920-2015) 

(utsänds ej) 

7. Dom från förvaltningsrätten 2016-03-14 om överklagat 

beslut. (Dnr 3.1.6-898-2016) (utsänds ej) 

8. Dom från förvaltningsrätten 2016-03-21 om 

länsstyrelsens i Stockholms läns beslut  

2016-02-16. (Dnr 3.1.6-761-2015) (utsänds ej) 

9. Anmäla om inkomna protokollsutdrag från KF/KS 

(utsänds ej) 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta 

1. godkänna anmälningarna och lägga dem till 

handlingarna 

 

§ 5 Anmälningsärenden: samrådsprotokoll 

 

Anmälan gjordes av: 

1. samrådsprotokoll från förvaltningsgrupp 2016-04-06. 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

 

1. godkänna anmälan. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta 

1. godkänna anmälan. 

 

§ 6 Anmälan av beslut fattade av tjänsteman på 

delegation 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 
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1. godkänna anmälan. 

 

Ärendet 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-04-06 delegationsbeslut fattade av tjänstemän inom 

kyrkogårdsförvaltningen, Dnr 1.2-86-2016 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslog nämnden att besluta 

1. godkänna anmälan. 

 

§ 7 Samråd om järnvägsplan och tillståndsansökan 

vattenverksamhet för tunnelbaneutbyggnaden mellan 

Odenplan och Arenastaden. Anmälan av svar på remiss 

från kommunstyrelsen 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

1. godkänna anmälan av remissvar och lägga ärendet till 

handlingarna. 

 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-02-23, Dnr 1.7-1861-2015. Förvaltningen för utbyggd 

tunnelbana (FUT, Stockholms läns landsting) har bett Stockholms 

stad att yttra sig om järnvägsplan och tillståndsansökan 

vattenverksamhet för tunnelbaneutbyggnaden mellan Odenplan – 

Hagastaden- (Arenastaden) under pågående planprocess. 

Kyrkogårdsförvaltningen har lämnat synpunkter i de delar som 

berör Norra Begravningsplatsen i Solna. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

 

1. godkänna anmälan av remissvar och lägga ärendet till 

handlingarna. 

 

§ 8 Underlag för budget 2017 med inriktning 2018 och 

2019 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

1. godkänna förslaget till underlag till budget för 2017 med 

inriktning för 2018 och 2019 och överlämna det till 

kommunstyrelsen 
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2. paragrafen begärs omedelbart justerad. 

 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-03-21, Dnr 1.2-428-2016.  I detta ärende redovisas nämndens 

underlag till budget för 2017 med inriktning för 2018 och 2019. 

 

Reservation anfördes av Annette Lundquist Larsson m fl (M) till 

förmån för eget förslag till beslut enligt följande: 

att  i huvudsak bifalla förvaltningens förslag till beslut samt 

att  därutöver anföra: 

 

”Planeringen och anläggandet av en ny begravningsplats på Järvafältet är 

försenat. Detta aktualiserar åter behovet av en utredning om en 

ceremonilokal på Strandkyrkogården som är en delvis outnyttjad 

begravningsplats beroende bl a på dess läge men också av att det inte 

finns någon ceremonilokal inom begravningsplatsen. Vi har i tidigare 

ärende föreslagit att förvaltningen ska ges i uppdrag att arbeta för att göra 

Strandkyrkogården mer tilltalande och där utredningen av en 

ceremonilokal är central.  

 

Antalet ungdomar som enligt förvaltningen ska erbjudas sommarjobb i 

nämndens regi är fortsatt på samma nivåer som 2015, detta trots att 

utvärderingen visade att den volymen innebar att många ungdomar 

upplevde att arbetet inte var meningsfullt. Vi anser att det är viktigt att 

fokusera på kvalitet snarare än kvantitet när det gäller sommarjobb. Det är 

viktigt att nämnden kan erbjuda meningsfulla arbetsuppgifter med bra 

handledning. Vi anser att staden ska fortsätta arbeta för att få fram fler 

sommarjobb till ungdomar men ser inte nödvändigtvis att det måste ske 

inom ramen för stadens verksamheter utan vill hellre upparbeta bättre 

relationer med näringslivet. Vidare tycker vi att det är synd att 

förvaltningen inte längre själv har möjlighet att återanställa 

sommarungdomar som visat intresse för kyrkogårdsarbete tidigare. 

 

Vi kan konstatera att kyrkogårdsnämnden under förra året gjorde ett 

kraftigt överskott på såväl investeringssidan som på driften.  Detta 

bekräftar våra tidigare resonemang om att en höjd begravningsavgift i 

huvudsak grundar sig i politisk prestige snarare än ett faktiskt 

föreliggande behov. Det är olyckligt eftersom vi som politiker har ett 

uppdrag att använda stockholmarnas skattepengar på ett ansvarsfullt och 

effektivt sätt.  Vi ser därför att kommunfullmäktige bör besluta att sänka 

begravningsavgiften till 6,5 öre. 

 

I syfte att samla stadens förvaltningar av byggnader och anläggningar 

inom en och samma nämnd anser vi att nämnden, tillsammans med 
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kommunstyrelsen och fastighetsnämnden ska utreda möjligheten till att 

flytta kyrkogårdsnämndens fastighetsinnehav till fastighetsnämnden.  

 

Slutligen är vi kritiska till den rödgrönrosa majoritetens förslag att utreda 

möjligheten att införa Skogskyrkogårdens dag på årsvis basis. Förslaget, 

som innebär att Nynäsvägen och delar av Tyresövägen stängs av under 

några timmar en dag om året i syfte att återskapa kyrkogården så som den 

var på 30-talet, är direkt olämplig och innebär i praktiken att de boende i 

sydöstradelarna av såväl Stockholms stad som Stockholms län blir 

isolerade från omvärlden. Det är önskvärt att på olika sätt arbeta med 

bullerdämpande åtgärder på Skogskyrkogården men det måste också står i 

paritet med konsekvenserna det får i andra ändan”. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

 

1. godkänna förslaget till underlag till budget för 2017 med 

inriktning för 2018 och 2019 och överlämna det till 

kommunstyrelsen 

2. paragrafen begärs omedelbart justerad. 

 

§ 9 Några frågor kring offentlighet och sekretess – remiss 

från kommunstyrelsen 

 

Kyrkogårdsnämndens beslut 

 

Nämnden beslutar att 

1. överlämna detta tjänsteutlåtande som svar på remissen 

2. paragrafen begärs omedelbart justerad. 

 

Förvaltningen redovisar ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-02-26, Dnr 1.7-298-2016. Kyrkogårdsnämnden har fått en 

remiss från kommunstyrelsen med en promemoria från 

regeringskansliet med förslag till vissa förändringar i offentlighets- 

och sekretesslagstiftningen som berör begravningshuvudmännen 

inom Svenska kyrkan. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

 

1. överlämna detta tjänsteutlåtande som svar på remissen 

2. paragrafen förklaras omedelbart justerad. 
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§ 10 Förvaltningschefens information 

 

Mats Larsson informerade om föreslagna ändringar i 

Begravningslagen som riksdagen förväntas fatta beslut om den 18 

maj. Förslaget innebär att metallföremål som inte förbränts vid 

kremering och som skiljts från askan ska återvinnas. Den ersättning 

som innehavaren av krematoriet får från återvinningen ska tillföras 

Allmänna arvsfonden. Lagändringen föreslås träda i kraft 1 juli 

2016.  

 

Vidare föreslås att det s k clearingsystemet som reglerar kostnader 

vid gravsättning mellan huvudmännen för 

begravningsverksamheten avskaffas från 2017. Samtidigt införs ett 

nytt ekonomiskt ersättningssystem som påverkar stadens ersättning 

till enskilda huvudmän som judiska församlingen, katolska 

församlingen och stiftelsen Stora Sköndal samt till de församlingar 

inom Svenska kyrkan (i huvudsak i innerstaden) som förvaltar en 

allmän begravningsplats åt staden.  

 

Frågan om hur avgifterna för begravningsverksamheten i 

Stockholm och Tranås kommuner kan inlemmas i systemet med 

enhetlig begravningsavgiftssats för riket bereds vidare inom 

Regeringskansliet och omfattas således inte av propositionen. 

 

Mats Larsson informerade om aktuellt läge kring problemen med 

taket på Nya krematoriet. Det finns nu ett förslag hur 

takrenoveringen skall genomföras utan att byggnadens exteriör 

påverkas för mycket. Stadsbyggnadskontoret, Stockholms 

stadsmuseum, Skönhetsrådet samt Länsstyrelsen i Stockholms län 

har informerats om förslaget. 

 

Mats Larsson informerade om SKKF rikskonferens i Helsingborg 

den 23-24 maj. 

 

Kyrkogårdsnämnden beslutade om följande representation till 

konferensen: Ordförande och vice ordförande samt 1+1 från 

respektive grupp. Vid förhinder från ordförande eller vice 

ordförande kan platsen gå vidare till annan förtroendevald 

inom respektive grupp. 

 

§ 11 Övriga frågor   
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Annette Lundquist Larsson (M) frågade vilka möjligheter det finns 

att förköpa gravar på Stockholms kyrkogårdar och 

begravningsplatser. 

 

Kyrkogårdsförvaltningens svar: På Skogskyrkogården, med 

undantag av för Katolska församlingen avdelat område inom kvarter 

28, på Strandkyrkogården samt på Råcksta begravningsplats är det 

tillåtet att upplåta urngravar utan samband med gravsättning. På 

Strandkyrkogården är det också möjligt med förtida upplåtelse av 

kistgravar. Upplåtelsen sker med uttagande av särskild avgift.  

 

Mötet avslutades med att Elisabet Stålhem (M) tackades av då detta 

var hennes sista sammanträde i nämnden.  

 

SLUT   

 

 

 

 

 


